
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 11 sierpnia 2022 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o.o. – Anna Kurzawa-

Gerczak 

Radni nieobecni: Krycki Adam 

Radni spóźnieni: Badowski Krzysztof, Knitter Rafał, Szerlowski Mateusz, Tutak Bartłomiej 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 10:05 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie przystąpił do omawiania projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały w sprawie uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska”. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że zmiana uchwały dotyczy dostosowania terminów 

wypłat transz stypendium do terminów uzyskania dotacji z Kuratorium Oświaty, które są 

przekazywane najwcześniej w miesiącu kwietniu danego roku. 

O godzinie 10:09 na posiedzenie dołączył radny Rafał Knitter. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2   

Rewizyjna 3   

Infrastruktury i Budżetu 3  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   



2) Projekt uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

2022”. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że w projekcie uchwały zmieniono 

kwoty poszczególnych zadań i zaktualizowano środki finansowe o środki z zezwoleń na sprzedaż  tzw. 

Małpek. Dodatkowe środki zostaną przeznaczone na szkolenie, zwiększenie godzin funkcjonowania 

psychologa. Wzrost środków pieniężnych jakimi dysponuje Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych wyniósł 41 tys. zł. 

Radny Marian Batóg zapytał czy kwota w wysokości 10 tys. zł jest wystarczająca na przeciwdziałanie 

narkomanii? 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski odpowiedział, że jest to kwota zaplanowana 

w ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii, którą komisje otrzymują od rządu. 

O godzinie 10:15 na posiedzenie dołączył radny Krzysztof Badowski. 

O godzinie 10:18 na posiedzenie dołączył radny Bartłomiej Tutak.  

O godzinie 10:20 na posiedzenie dołączył radny Mateusz Szerlowski. 

Radny Piotr Paczesny zaproponował zwiększenie liczby godzin przeznaczanych na pomoc psychologa 

dla osób objętych leczeniem.  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że komisja nastawiona jest na 

profilaktykę i naukę uczniów w szkole. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 3  1 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/344/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębnica Kaszubska – dla 

fragmentu obszaru w obrębie Budowo w gminie Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że analiza z przeprowadzonej analizy urbanistycznej 

wynika, że nieprecyzyjnie zostały określone granice zmiany studium. Zmiana zapisów i przeznaczenia 

studium nie będzie związana z terenem zabudowanym, tylko i wyłączenie na terenach rolnych. 



Inspektor Danuta Matyszewska poinformowała, że nastąpi zmiana obecnego przeznaczenia tych 

terenów w studium z farmy wiatrakowej na farmę fotowoltaiczną. Zmiana studium pozwoli na 

utworzenie m.p.z.p. na te tereny. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że należy rozwijać się pod tym kątem. 100 ha 

gruntu przeznaczonego pod fotowoltaikę, to 1 mln zł. Taki rozwój to szansa dla gminy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 3  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

4) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany „Planu Odnowy Miejscowości Borzęcino, 

Borzęcinko, Brzeziniec na lata 2009-2016” oraz przyjęcia zaktualizowanego „Planu Odnowy 

Miejscowości Borzęcino, Borzęcinko, Brzeziniec na lata 2009-2025”. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że do planu odnowy miejscowości należy wpisać nową 

pozycję jaką jest remont drogi przy przedszkolu w Borzęcinie. Różne drogi były brane pod uwagę, 

jednakże ta ma największą możliwość na uzyskanie dofinansowania, ze względu na to iż łączy się z 

drogami wyższej kategorii, prowadzi do przedszkola. Zebranie wiejskie zaakceptowało zmiany. Plany 

odnowy miejscowości były podjęte wcześniej, teraz na potrzeby wnioskowania do dofinansowania są 

aktualizowane. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2   

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

5) Projekt oświadczenia w sprawie projektu Planu ochrony dla Parku Krajobrazowego „Dolina 

Słupi”. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że były organizowane spotkania z włodarzami gmin, 

których dotyczą plany ochrony, z przedstawicielami Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi”, spotkanie 

z radnymi oraz sołtysami i sołectwami, które są objęte obszarem parku. Przeanalizowano projekt 

Planu ochrony dla Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi”. Są w nim zapisy, z którymi gmina się nie 

zgadza. Przytoczono uwagi do planu: 



- Park zakłada wznawianie postępowań w przypadku zgód wodno-prawnych w przypadku istotnych 

zmian środowiskowych, związanych z walorami  przyrodniczymi parku – jest to zbyt daleko idące 

i niezgodne z przepisami prawa, 

- utrzymanie wód w sposób sprzyjający utrzymania wód w sposób sprzyjający osiągnięciu celów 

środowiskowych dla wód, i zależnych od wód obszarów chronionych; w szczególności 

z wykluczeniem lub z ograniczeniem do minimum: usuwania roślinności z koryt i brzegów cieków, 

wycinki drzew z koryt i brzegów cieków oraz Ograniczenie prac utrzymaniowych na rowach 

melioracyjnych odwadniających cenne przyrodniczo fragmenty łąk i innych terenów podmokłych – 

nie został przeprowadzony audyt krajobrazowy, nie znamy podstaw takiego działania. Z jednej strony 

są wytyczne do odwadniania i utrzymania rowów melioracyjnych w odpowiedniej kulturze, a tu park 

chce to ograniczyć, 

- ograniczenie masowego wykorzystania rekreacyjnego jezior nieobjętych formalną ochroną prawną, 

stanowiących cenne siedliska przyrodnicze – gmina realizuje kilka projektów nad jeziorami. Zapisy 

ograniczają rozbudowę infrastruktury. Gmina inwestuje w zagospodarowanie turystyczne, które nie 

będą powodowały inwazyjnie wykorzystywane jeziora, 

- nielokalizowanie punktów czerpania wody nad jeziorami – przy wprowadzeniu tego ograniczenia 

nie można byłoby korzystać z punktu czerpania wody w Gałęzowie, gdy koszt wybudowania wody 

w sąsiedztwie świetlicy wyniósłby 200-300 tys. zł, 

- rozwój sieci rezerwatów przyrody oraz drzewostanów uznanych za ostoje różnorodności 

biologicznej i pozostawionych bez użytkowania – po konsultacji z Nadleśnictwami gmina uważa, 

że poparte powinno to być badaniami, 

- niedopuszczanie do zabudowy i innego zainwestowania poza obszarami przeznaczonymi 

w obowiązujących miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego – rozbudowa budynków 

powinna być tylko w miejscach gdzie jest wytyczony m.p.z.p., 

- wpisanie dróg brukowych do rejestru zabytku – drogi byłyby objęte ochroną konserwatora 

zabytków, wobec tego żadna modernizacja czy zmiana nawierzchni nie byłaby możliwa, 

- Park bez poinformowania rady gminy chce zwiększyć granice parku krajobrazowego o miejscowość 

Skarszów Dolny i drogę wojewódzką 210. Wszelkie remonty tej drogi byłyby utrudnione, 

- przydrożne drzewa m.in. Niemczewo – Motarzyno objęte ochroną konserwatora zabytków – gmina 

nie będzie wydawać zgody na wycięcie drzew, tylko konserwator zabytków. Przebudowa drogi 

będzie utrudniona, 

- nie lokalizowanie nowej z zabudowy i innych form zainwestowania w dolinach cieków i ich 

bezpośrednim otoczeniu zarówno w granicach Parku, jak i w otulinie – nie ma takiej podstawy, bez 

badań środowiskowych nigdy nie wiadomo, czy dana inwestycja jest inwazyjna w środowisko. 

Park działa od 2004 r. i każdy odnalazł się w dobrostanie parku. Teraz park chce nałożyć dodatkowe 

ograniczenia. Duże ograniczenia w inwestowanie w farmy fotowoltaiczne. Dużo jest tez rozbieżnych, 

z jednej strony mówi się o zakazie wycinania drzew i krzewów, a z innej przywracanie do kultury 



rolnej i wycinanie zakrzaczeń. Nie jest wskazane kto miałby ponosić koszty takich inwestycji. Gmina 

nie jest przeciwna planowi ochrony dla Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi”, jednakże przyjęcie tego 

planu w obecnej formie mocno ograniczy rozwój gminy. Gmina nie ma zamiaru inwestowania 

w ciężki przemysł, chce jedynie móc normalnie realizować inwestycje. 

Do projektu oświadczenia nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu oświadczenia: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Ad. 4 

O godzinie 11:55 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 


